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Psychological, Neurological Fundations of Creative Thinking

Abstract

This article aims to study the psychological, neurological, and cerebal fundations that are
active during creative thinking and relate them to the factors that affect this type of thinking,
and are represented in cognitive, emotional, personal, and environmental factors. In order
not to understand creative thinking as an abstract cognitive process, changes in the brain
must be obserbed in order to try to find creative ideas. It has become possible to map the
brain and cerebral cortex tanks to the to the development of scientific researches related to
identifying the places of cognitive activity in the brain and the detection of brain regions and
their relationship to various cognitive abilities.

Keywords: Brain, cognitive abilities, thinking, creative thinking, psychological -
neurological fundations.

L es bases neuropsychologiques de la réflexion créative

Résumeé

Le présent article vise a étudier les bases psychologiques, neurologiques et cérébraux qui
sous-tendent la réflexion créative. Ce type de réflexion est régi par plusieurs facteurs d’ordre
cognitifs, affectifs, de personnalité et environnementaux .il serait utile de noter que la pensee
créative n’est pas un processus cognitif abstrait, loin s’en faut, c’est la raison pour laquelle
nous avons jugeé utile d’étudier les changements inhérents au cerveau lors de la sollicitation
d’idées créative .En effet , il est désormais possible d’établir des cartes cérébrales grace a
I’avancée des investigations scientifiques propres a détecter les aires cérébrales entrant en
activité lors du processus de la réflexion créative.

Mots-clés: Cerveau, capacités cognitives, réflexion, réflexion créative, bases psychologiques
et neurologiques.
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